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INTERVIEW MONIQUE NOOMEN-GREVE 
Managing director bij zakelijk dienstverlener Eiffel.
Noomen-Greve interviewt en schrijft voor Management Scope 
over succesvol transformeren. Deze bijdragen zijn terug te 
vinden bij haar profiel op managementscope.nl/manager/
monique-noomen-greve.

Nog een paar persoonlijke vragen. Hoe bent u van het 
impresariaat in de hotelwereld terecht gekomen? 
‘Ik werkte op enig moment bij een bedrijfje dat iets met lo-
yalty-systemen voor hotels deed en dacht: dat kan ik beter! 
In 1989 heb ik mijn eigen bedrijf opgezet dat me naar 27 
landen heeft gebracht. Ik werd overal gevraagd marktintro-
ducties van hotels te doen en dat lardeerde ik dan met lo-
yalty-systemen. Met mijn vrouw, twee kinderen, honden en 
katten heb ik over de hele wereld gereisd. We hebben elf jaar 
in Zuid-Frankrijk gewoond en vier jaar in India. Het loyalty-
card-bedrijf dat ik heb opgezet, ICS, heb ik in 2008 kunnen 
verkopen. Door mijn voorzitterschap van de Indiaas-Ne-
derlandse Kamer van Koophandel had ik intussen weer wat 
banden in Nederland aangeknoopt. Het oudste makelaars-
kantoor van Amsterdam, Boer Hartog Hooft, vroeg me een 
hotelafdeling op te zetten. Mijn voorwaarde was dat ze er dan 
voor moesten kiezen internationaal te worden, anders had 
het geen zin. De hotelwereld is per definitie internationaal. 
Om een betere toegang tot de internationale markt te krijgen 
hebben we in 2010 een meerderheidsbelang verkocht aan het 
Canadese Colliers International. Dat was een goede beslis-
sing. Na de overname was ik eerst vanaf september 2017 ceo 
ad interim en vanaf begin 2018 ceo van Colliers Internatio-
nal in Nederland. Colliers is de snelst groeiende vastgoedad-
viseur ter wereld. Onze beurswaarde is in de afgelopen vijf 
jaar verdubbeld. In Nederland ging de groei nog sneller: van 
40 naar 345 medewerkers nu.’ 

Wat voor leider bent u zelf?  
‘Een bevlogen leider, denk ik. Ik probeer altijd anders te den-
ken en vanuit een uitgesproken visie mensen te inspireren. Ik 
heb niet de wens om tot mijn pensioen de baas van Colliers 
Nederland te blijven. Ooit hoorde ik iemand zeggen: “The 
highest you can achieve in a job is to work yourself out of a job.” 
Dat is ook mijn adagium. Belangrijk is ook dat ik graag met 
jonge mensen werk en hen wil empoweren en ontwikkelen. 
Ik noem mezelf millennial minded. Ik ben te vinden op alle 
sociale media en heb overal apps voor, zodat ze me wel de 
app-man noemen. Je hebt ook leiders die in mijn ogen ouder-
wets blijven managen. Die zullen nog een zware pijp te roken 
krijgen, want die kunnen de toekomst niet aan.’

‘ Zodra je binnenstapt, 
ontkom je niet meer 
aan de drukte en dat 
werkt niet lekker’

C
ol

um
n

Column

Medezeggenschap 
moet serieus  
genomen worden  
in de boardroom

Een gouden driehoek
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A ls we het hebben over de het organiseren van 
toezicht in tijden van disruptieve ontwikke-
lingen, worden er al snel gewenste – zo niet 

onmisbare – eigenschappen van (nieuwe) commissa-
rissen opgesomd. Die moet visionair zijn, vooruitkij-
kend, en adviserend. Ook moet de persoon klankbord 
zijn, een breed netwerk kunnen aanboren met verras-
sende denkers en doeners die ook buiten de gebaande 
paden gaan. Zij / hij moet maatschappelijk verbonden 
zijn en weten wat er in de maatschappij leeft, actief in 
contact staan met stakeholders en brugfuncties kun-
nen innemen. 
Ik onderken dit profiel en ben absoluut voor veel meer 
diversiteit in de raden van commissarissen. Naast toe-
zichthouden in de achteruitrijspiegel, is juist de rol 
van uitdager gewenst – iemand die een originele, in-
houdelijk gefundeerde bijdrage kan leveren. Immers, 
met meer van hetzelfde (topmensen die ooit een actie-

ve positie hadden) zie je die toekomstige kansen niet. 
Waar het gaat om die kansen, is waardecreatie de kern- 
opgave van elk bedrijf of organisatie. Het moet ertoe 
doen dat het bedrijf er is. De roep om een zichtbare 
bijdrage aan maatschappelijke waarde zal alleen maar 
luider worden. Die roep komt niet alleen van de bui-
tenwereld, maar vooral van medewerkers zelf. Mede-
werkers willen weten welke impact een bedrijf heeft, 
omdat ze willen werken voor een bedrijf of organisa-
tie waar ze trots op kunnen zijn. Medewerkers willen 
een strategie met een verhaal dat echt is. Het gaat om 
transparantie over hoe producten of diensten geleverd 
worden, of het proces fair is en ecologisch verantwoord 

en of de klant er een hoge waardering aan geeft. Min-
stens zo belangrijk is dat er in jou als medewerker geïn-
vesteerd wordt om in dat complexe proces optimaal te 
kunnen blijven functioneren. Medewerkers spelen een 
bepalende rol, want zij ontwikkelen de producten en 
diensten, zij onderhouden de contacten met de toele-
veranciers en zij leveren het aan de klanten af. 
Nu we midden in digitale transformaties zitten die de 
organisatie van het werk volledig veranderen, wordt 
van medewerkers gevraagd zich te bekwamen in 21st 

century skills. Denk hierbij aan digitale behendigheid, 
creatief en lateraal denken en samenwerkend ingesteld 
zijn. In de boardroom horen we steeds vaker dat het 
om workforce renewal gaat. Toch is het vaak ouderwets 
topdown praten over vaardigheden die van medewer-
kers gevraagd worden, terwijl die ook in de boardroom 
schaars zijn. Ik pleit ervoor dat leiders in de boardroom 
veel actiever en vroegtijdig een beroep doen op mede-
zeggenschapsorganen, zoals een ondernemingsraad of 
een raad van medewerkers, bij het ontwikkelen van 
een gewenst palet nieuwe kennis en vaardigheden. 
Door medezeggenschap goed te organiseren, staat een 
bestuurder in verbinding met medewerkers uit allerlei 
onderdelen van het bedrijf.
Hoewel cruciaal voor het slagen van de strategie, valt 
het me vaak op dat in de discussie over boardroom 
dynamics medezeggenschap er vaak bekaaid afkomt. 
Hiermee wordt een belangrijke boot gemist, is mijn 
stellige overtuiging. Want juist bij bedrijven waar een 
orgaan voor medezeggenschap serieus genomen wordt 
in de boardroom, zien we dat de strategie van het be-
drijf – en daarmee de toekomst – intensief besproken 
wordt met medewerkers die erbij betrokken willen 
worden. Niet achteraf, maar al voor in het proces, in 
informele driehoeken van commissarissen, executives 
en leden van de medezeggenschap. Er wordt geïnves-
teerd in begrip en veerkracht, in aanpassen en leren 
van elkaars inzichten. Zo kan verantwoord groeien 
een gezamenlijk investeringsproces worden om als be-
drijf een grotere maatschappelijke bijdrage te leveren. 
Commissarissen en medezeggenschap hebben elkaar 
nodig om in de gouden driehoek met het uitvoerend 
management de juiste beslissingen te nemen.




